
P R O T O K Ó Ł Nr XXXVII/22 

z sesji Rady Gminy Cielądz 

z dnia 28 grudnia 2022 roku 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 10:00, 

a zakończono o godz.12:10. 

Punkt 1. 

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa stwierdzając w chwili rozpoczęcia 

sesji obecność 13. radnych i kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał, 

otworzyła obrady XXXVII Sesji Rady Gminy Cielądz.  

Powitała przybyłych na sesję zaproszonych gości tj. Wójta Gminy Pawła Królaka, 

Skarbnika Gminy Gabrielę Milczarską, Kierownika GOPS – Grażynę Michniewską oraz 

radnych i sołtysów. Listy obecności: radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości, stanowią 

załączniki do protokołu. 

Następnie przystąpiono do obrad nad tematami ujętymi w porządku obrad. 

Punkt 2. 

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa wystąpiła z zapytaniem, czy są uwagi 

bądź wnioski do porządku obrad, który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję. 

Wójt Gminy zgłosił wniosek  o rozszerzenie porządku  obrad o punkt dotyczący podjęcia 

uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 

2023 rok –jako pkt 12 porządku obrad. 

Więcej uwag i wniosków nie zgłoszono do porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa poddała wniosek Wójta Gminy pod głosowanie. 

Wniosek o rozszerzenie porządku obrad został przyjęty przez Radę bezwzględną większością 

ustawowego składu Rady tj. 13 głosów „za” . 

Imienny wynik głosowania w sprawie powyższego wniosku formalnego znajduje się                     

w załączeniu do protokołu.  

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Nr XXXVI/22 z dn. 28 listopada 2022 r.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy na 2022 rok. 



6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-
2040. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Cielądz na 2023 rok.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Cielądz, wieś Cielądz (w zakresie działek ewidencyjnych Nr 166/9 
i 166/10). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Cielądz, wieś Cielądz (w zakresie działki ewidencyjnej Nr 159/2). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy Cielądz. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Łodzi  skargi na uchwałę Nr XXX/214/22 Rady Gminy Cielądz z dnia 31 marca 2022 r. 
w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Cielądz w 2022 roku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia na 2023 rok Programu współpracy Gminy Cielądz  
z organizacjami pozarządowymi. 

13. Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał 
Rady Gminy.  

14. Wolne wnioski i zapytania. 

15. Zakończenie obrad XXXVII sesji Rady Gminy.  

 
Punkt 3.  

Protokół  Nr XXXVI/22 z sesji Rady Gminy z dnia 28 listopada 2022 r. został 

wyłożony do wglądu poprzez opublikowanie na stronie Biuletynu Informacji Publicznej oraz 

udostępniony w wersji papierowej w Biurze Rady. Radni do protokołu nie wnieśli uwag                            

i protokół w głosowaniu jawnym imiennym został przyjęty jednogłośnie 13. głosami „za". 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

Punkt 4. 

  Przewodnicząca Rady przeszła do kolejnego punktu obrad, dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. O przedstawienie tematu 

poprosiła Skarbnika Gminy – Gabrielę Milczarską. 

Skarbnik Gminy Gabriela Milczarska poinformowała, iż uchwałą niniejszą zostały 

uaktualnione dochody i wydatki na 2022, które po zmianach wynoszą: 

- dochody – 32.676.479,32 zł 

- wydatki -   32.826.439,98 zł.  

W wyniku wprowadzonych zmian w dochodach jak i w wydatkach deficyt gminy uległ 

zmniejszeniu i wynosi 149.960,66 zł i zostanie pokryty nadwyżką z lat ubiegłych. W 2022 

roku zmniejszone też zostały przychody z lat ubiegłych o kwotę 808.592  zł i po zmianach 



przychody wynoszą 3.225.516,56 zł. Ponadto zwiększono też rozchody w 2022 roku z tytułu 

planowanych przelewów na rachunki lokat – kwota zaplanowana na lokaty to 89.955.50 zł. 

Rozchody po zmianach wynoszą 3.075.555,75 zł.  W załączniku dotyczącym przedsięwzięć 

uległo zmianie  jedno przedsięwzięcie w zakresie inwestycji dotyczącej budowy, przebudowy 

i modernizacji oświetlenia ulicznego. W 2022 roku limit wydatków na to zadanie wynosił 

będzie – 817.627,48 zł, a przesuwa się limit wydatków na 2023 rok – jest to kwota 

1.018.272,73 zł. Wkład własny Gminy w 2022 roku to kwota 1.232,84 zł, pozostała kwota 

środków tj.  424.063,79 zł – przeniesiona na 2023 rok.  

Na tym Skarbnik Gminy zakończyła omawianie projektu uchwały.  

Radni do projektu uchwały nie zgłosili uwag. Przewodnicząca obrad oznajmiła, iż projekt 

niniejszej uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisje na wspólnym posiedzeniu. 

i odczytała projekt uchwały. Następnie odbyło się głosowanie. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie – 13. głosami „za”. Uchwała Nr XXXVII/252/22 i imienny wykaz głosowania 

stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 5.  

W następnym punkcie porządku sesji obradowano nad podjęciem uchwały w sprawie 

zmiany budżetu i w budżecie na 2022 rok. 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Gabriela Milczarska. Poinformowała, iż  

zmiany budżetu na 2022 rok dotyczą: 

 w załączniku nr 1 wprowadzane są zmiany: 

- w związku z podpisaną umową  o powierzenie grantu w ramach projektu „Dostępny 

samorząd - granty” – w dziale 750 o kwotę w wysokości 89.959,50 zł, 

- w dziale 852 zwiększa się  dochody otrzymane z Funduszu pomocy Ukrainie – środki 

przeznaczone na nadanie numer PESEL obywatelom Ukrainy; 

- w dziale 853 na podstawie zapotrzebowania złożonego do Wojewody zwiększa się dochody 

na wypłatę dodatków węglowych oraz innych źródeł ciepła – jest to kwota 156.060,00 zł,  

- w dziale 855 – Rodzina - zgodnie z podpisaną umową z Wojewodą  zwiększa się dochody o 

kwotę 1.500,00 zł na wsparcie realizacji zadania publicznego realizowanego w ramach 

Programu asystent rodziny na rok 2022,  

- w dziale 900 zmniejsza się planowane dochody związane z realizacją zadania unijnego – 

oświetlenie uliczne gdyż zadanie zostaje przesunięte na następny rok – kwota zmniejszenia  

668.711,53 zł; 

- w pozostałych przypadkach dokonuje się zmian w planie dochodów do wysokości 

osiągniętych wpływów; 



w załączniku nr 2 dotyczącym zmian w planie wydatków budżetu gminy wprowadzane są 

zmiany: 

- zgodnie z podpisanymi umowami i otrzymanymi środkami zewnętrznymi w dziale 750 

zwiększa się kwotę 29,67 zł – przeznacza się tę kwotę na wynagrodzenia na zadania związane 

z nadawaniem numeru PESEL obywatelom Ukrainy;  

- w dziale 801 przesuwane jest zadanie inwestycyjne związane z budową instalacji grzewczej 

gazowej w budynku Szkoły Podstawowej w Cielądzu na rok 2023 i kwota zmniejszenie tego 

zadania w bieżącym roku to 96.043,00 zł;  

- w dziale 855 zgodnie z podpisaną umową z Wojewodą zwiększa się wydatki na 

wynagrodzenia i pochodne - kwotę 1.500,00 zł w ramach Programu asystent rodziny;  

- w dziale 900 zmniejsza się wydatki majątkowe w związku z przesunięciem  zadania na rok 

kolejny – zadanie związane z oświetleniem ulicznym – łączna kwota zmniejszenie tego 

zadania inwestycyjnego na rok bieżący to 1.455.139,68 zł. Po zmianach na to zadanie w roku 

bieżącym przeznaczone jest 818.860,32 zł. 

Ponadto wprowadzana jest po stronie przychodów i rozchodów przelewy na rachunki lokat – 

jest to kwota 89.959,50 zł. Są to środki związane z umową na powierzenie grantu „Dostępny 

samorząd”. Te środki Gmina otrzymała w roku bieżącym, a zadanie realizowane będzie w 

2023roku.  

Na tym Pani Skarbnik zakończyła omawianie projektu uchwały. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono zapytań. Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa  

przystąpiła do odczytania projektu uchwały. Następnie odbyło się głosowanie nad przyjęciem 

uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie – 13. głosami „za”. Uchwała Nr 

XXXVII/253/22 oraz imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu.  

Punkt 6. 

Przewodnicząca Rady przeszła do kolejnego punktu obrad, dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2040. 

O przedstawienie projektu uchwały poprosiła Skarbnika Gminy – Gabrielę Milczarską. 

Skarbnik Gminy poinformowała, iż WPF została opracowana zgodnie z ustawą o finansach 

publicznych i planowane dochody na 2023 rok to kwota 21.339.726,03 zł. Po stronie 

wydatków to kwota  25.043.209,54 zł, z tego wydatki majątkowe zaplanowano na kwotę  

7.229.785,54 zł.  

Opracowując przychody i rozchody budżetu na lata 2023-2040 uwzględniono już zawarte 



umowy kredytowe. W 2023 roku zaplanowano przychody w wysokości 4.013.483,51 zł,                  

z czego kredyty i pożyczki to kwota 3.923.524,01 zł, w tym 3.613.524,01 zł przeznaczona jest 

na pokrycie deficytu, a 310 zł na spłatę wcześniej już zaciągniętych zobowiązań. 

Po stronie przychodów wprowadzana jest nadwyżka z lat ubiegłych w wysokości 89.959,50 

zł- są to środki przekazane na Rachunek Gminy w 2022 roku na projekt grantowy „Dostępny 

samorząd”. W 2024 roku zaplanowano również kredyty i pożyczki w wysokości 1.582.100 zł 

na pokrycie deficytu.  

Planowana spłata kredytów i pożyczek – zaplanowano do roku 2040. Integralną częścią WPF 

jest wykaz przedsięwzięć tj. załączniku Nr 2, w którym zaplanowano wydatki majątkowe 

związane z programami z udziałem środków unijnych – łączna kwota limitu na 2023 rok to 

2.402.405,46 zł, na trzy zadania związane z poprawą gospodarki wodno-ściekowej na terenie 

Gminy Cielądz: 

- rozbudowa stacji uzdatniania wody w Cielądzu – 945.318 zł, 

- przebudowa trzech przepompowni i kolektora tłocznego na terenie Gminy Cielądz – limit w 

2023 roku to 633.450 zł 

- przebudowa i modernizacja oświetlenia ulicznego – zadanie realizowane w latach 2019-

2023 – na rok 2023 limit wydatków 823.637,46 zł. 

Następnie omówiła Skarbnik Gminy limity na pozostałe programy i projekty: łączna kwota 

limitu na 2023 rok to 1.930.979,89 zł, z tego: 

- przebudowa trzech przepompowni i kolektora tłocznego na terenie Gminy Cielądz – wkład 

własny gminy – 181.350 zł 

- budowa sieci wodociągowej w Sierzchowach – zadanie realizowane ze środkami z 

Polskiego Ładu – w latach 2022-2024 – limit na 2023  - 276.930,83 zł, a na 2024 rok– 

5.261.685,79 zł, 

- termomodernizacja SP w Sierzchowach – zadanie realizowane z udziałem środków z 

Polskiego Ładu – okres realizacji 2022-2024 – limit na 2023 rok- 850 tys. zł, a na 2024 rok – 

850 tys. zł. 

- rozbudowa budynku SP w Cielądzu -  zadanie realizowane z udziałem środków z Polskiego 

Ładu – okres realizacji zadania 2022-2025 – na 2023 rok limit 4.000 zł, na 2024 rok – 

4.900.000 zł i na 2025 rok – 4.900.000 zł. 

- wkład własny Gminy do zadania związanego z oświetleniem ulicznym na 2023 rok -

618.699,06 zł. 

Na tym Skarbnik Gminy zakończyła omawianie WPF.  



Radni do projektu uchwały nie zgłosili uwag. Przewodnicząca obrad oznajmiła, iż projekt 

niniejszej uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisje na wspólnym posiedzeniu 

w dniu 23 listopada br. oraz w dniu wczorajszym. Następnie odczytała uchwałę Nr 

III/307/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 15 

grudnia 2022 roku  w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

finansowej Gminy Cielądz oraz o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego w 2023 

roku. 

W związku z tym, że to projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zapytań 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa przystąpiła do odczytania projektu uchwały. Przed 

przystąpieniem do głosowania Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum, a następnie odbyło 

się głosowanie nad przyjęciem uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie – 13. głosami 

„za”. Uchwała Nr XXXVII/254/22 i imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do 

protokołu. 

Punkt 7.  

W następnym punkcie porządku sesji obradowano nad podjęciem uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Cielądz na 2023 rok. 

Skarbnik Gminy Gabriela Milczarska oznajmiła, iż: 

- planowane dochody gminy to łączna kwota 21.339.726,03 zł, z tego dochody bieżące 

17.738.635,50 zł, a planowane dochody majątkowe – 3.601.090,53 zł, 

- planowane wydatki – 25.043.209,54 zł, z tego bieżące 17.813.424 zł, wyodrębnione tutaj są 

wydatki na: 

wynagrodzenia i pochodne – 10.423.325 zł 

wydatki związane z realizacją zadań statutowych – 4.557.200 zł 

dotacje gminy na zadania bieżące – 343.520 zł 

świadczenia na rzecz osób fizycznych – 2.239.424 zł 

wydatki finansowane środkami z UE – 99.955 zł 

obsługa długu – czyli spłata kredytów i pożyczek – 150.000 zł. 

wydatki majątkowe – 7.229.785,54 zł. 

Różnica między dochodami a wydatkami stanowi planowany deficyt gminy, który wynosi 

3.703.483,51 zł i zostanie pokryty kredytami i pożyczkami w wysokości 3.613.524,01 zł oraz 

przychodami pochodzącymi ze środków lokat w wysokości 89.959,50 zł. 

Planowane rozchody to kwota 310.000 zł.  

W budżecie Gminy wyodrębnia się fundusz sołecki – 429.441,91 zł, z tego na zadania bieżące 

– 179.271,72 zł, na zadania majątkowe – 250.170,19 zł. 



Na tym Pani Skarbnik zakończyła omawianie budżetu gminy Cielądz na 2023 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Małgorzata Rosa przypomniała, że projekt uchwały 

budżetowej był przedmiotem pracy komisji stałych na posiedzeniu w dniu 23 listopada oraz   

w dniu wczorajszym i uzyskał pozytywną opinię każdej komisji. 

Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących stałych komisji o przedstawienie 

opinii komisji w sprawie projektu budżetu Gminy Cielądz na rok 2023. Opinie kolejno 

przedstawili: 

• Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – Przemysław Jędrzejczyk, 

• Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Iwona Machnicka, 

• Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji –Mariusz Błąkała, 

• Przewodniczący Komisji Budżetu i Rolnictwa – Adama Michalak.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy odczytała Uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii dotyczącej projektu budżetu 

Gminy Cielądz na 2023 rok. Uchwała RIO stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję w przedmiocie uchwały budżetowej. Radni nie 

podjęli debaty, wobec tego przystąpiła do odczytania projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Cielądz na 2023 rok.  

Przewodnicząca Rady przed głosowaniem stwierdziła kworum, następnie odbyło się 

głosowanie nad przyjęciem uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie - 13 głosami „za”. 

Uchwała Nr XXXVII/255/22 oraz imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do 

protokołu.  

Punkt 8. 

Kolejny punkt porządku sesji dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego gminy Cielądz, wieś Cielądz (w zakresie działek 

ewidencyjnych Nr 166/9 i 166/10). 

Wyjaśnień do tematu udzielił Wójt Gminy Paweł Królak. Przypomniał, iż temat dotyczy 

działek, które tworzą jedna działkę stanowiącą własność firmy Separator Service. Firma chce 

się rozwijać i trochę rozbudowywać, przez co poprawi się jakość ścieków wprowadzanych do 

naszej oczyszczalni. Stwierdził, że tak jak przy wcześniej dokonywanych zmianach w planie 

chodzi o zmianę zapisu, że dopuszcza się realizacje przedsięwzięć mogących potencjalnie 

znacząco oddziaływać na środowisko oraz zawsze znacząco oddziaływać na środowisko. 

Zaznaczył, że oddziaływanie to będzie w obrębie wymienionych działek tj. 166/9 i 166/10.  

Do projektu uchwały nie zgłoszono zapytań. Wobec powyższego Przewodnicząca Rady 

Małgorzata Rosa poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Michała Trzcińskiego o odczytanie 



projektu uchwały. Następnie odbyło się głosowanie nad przyjęciem uchwały. Uchwała została 

podjęta jednogłośnie 13. głosami „za”.  Uchwała Nr XXXVII/256/22 oraz imienny wykaz 

głosowania stanowią załączniki do protokołu.  

Punkt 9. 

W następnym punkcie porządku sesji obradowano nad projektem uchwały w sprawie  

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Cielądz, wieś Cielądz                          

(w zakresie działki ewidencyjnej Nr 159/2). 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa oznajmiła, iż projekt uchwały otrzymali 

wszyscy radni i o jego przedstawienie poprosiła Wójta Gminy. 

Wójt oznajmił, iż działka 159/2 jest to działka po nieistniejącym SKR. Stwierdził, iż 

pojawiają się informacje, że są naciski rządu, by w każdej gminie funkcjonował żłobek. 

Dlatego niniejsza zmiana jest po to, że gdyby pojawiły się środki na zadania dotyczące opieki 

nad dziećmi, to będzie Gmina przygotowana do ewentualnej budowy. Zadał następnie pytanie 

„czy stać nas na żłobek”, ale dodał, że jest to już następna kwestia.  

 Radni  do w/w tematu nie zgłosili uwag ani zapytań.  

 Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa poinformowała następnie, że projekt uchwały 

był przedmiotem posiedzenia wspólnego Komisji i został pozytywnie przez komisje 

zaopiniowany. O odczytanie projektu uchwały poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady 

Michała Gacę. Następnie odbyło się głosowanie nad przyjęciem uchwały. Uchwała została 

podjęta jednogłośnie – 13. głosami „za”. Uchwała Nr XXXVII/257/22 oraz imienny wykaz 

głosowania stanowią załączniki do protokołu.  

Punkt 10.  

Kolejny punkt sesji dotyczył projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działania Wójta Gminy Cielądz  

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa oznajmiła, iż skarga była rozpatrywana 

przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 15 grudnia 2022 roku i o przedstawienie 

sprawy poprosiła radnego Przemysława Jędrzejczaka – członka Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji. 

Radny oznajmił,  iż w dniu 2 grudnia br. do Urzędu Gminy wpłynęła skarga złożona 

przez Panią Annę Woźnicką na Wójta Gminy Cielądz. Skarga dotyczyła zarzutu, że nie 

wykonuje nałożonych na niego czynności nakazanych prawem tj. nie zapewnia dostępu do 

danych przestrzennych obejmujących miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego. 

Poinformował dalej, że skarga trafiła następnie do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem 

przeprowadzenia analizy i wyrażenia opinii w przedmiocie zasadności zawartych w niej 



oskarżeń i Komisja na posiedzeniu w dniu 15 grudnia 2022 roku rozpatrzyła skargę, 

przeanalizowała zarzuty, dokumentację źródłową, wysłuchała wyjaśnień pracownika 

merytorycznego oraz Sekretarza Gminy. Stwierdził, iż komisja dokonała następujących 

ustaleń: 

-  Wójt Gminy Cielądz realizuje zadania z zakresu udostępniania danych przestrzennych,                  

w tym publikacji w gminnym portalu mapowym nowych i zmienionych miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego we współpracy z Przedsiębiorstwem Usługowo-

Handlowym GEO-SYSTEM, które ma siedzibę w Warszawie ; 

- realizacja usługi oparta jest o system ATOM, który jest zgodny z obowiązującymi w  tym 

zakresie przepisami; 

- dopełnia też wszystkich procedur związanych z publikacją tej usługi,- 

- zgodność udostępnionych danych potwierdzają narzędzia dostępne na stronie Ministerstwa 

Rozwoju i Technologii, 

- stan faktyczny wygląda następująco: Wójt Gminy Cielądz udostępnia zbiór danych za 

pomocą usługi pobierania i ten zbiór danych zawiera wymagane typy obiektów i jest zgony ze 

specyfikacją, czyli spełnia wszelkie przepisy prawa, które w tym zakresie obowiązują. 

Drugą kwestią, którą przedstawił radny, która była podnoszona przez skarżącą było 

powoływanie się na wyrok WSA w Krakowie, w którym wskazywała na bezczynność Wójta 

jednej z gmin. Komisja po analizie stwierdziła, że zapoznanie się dopiero z pisemnym 

uzasadnieniem tego wyroku dałoby jasny obraz całej sytuacji, a zwłaszcza, że ponad 70 skarg 

z tego zakresu zostało odrzuconych. 

Trzecia kwestia podnoszona przez Skarżącą było zarzucanie Urzędowi, że środki publiczne 

wydatkowane są na udostępnianie danych przestrzennych, które nie spełniają przepisów 

prawa. Sugerowała, że koszt oprogramowania, które byłoby funkcjonalne i zgodne z prawem 

wynosiłby  2.500 zł rocznie.  Radny wyjaśnił, iż Komisja tutaj też stwierdziła, że twierdzenie 

to też nie jest prawdziwe gdyż Wójt Gminy współpracując z GEO SYSTEM na bieżąco 

uzupełnia, poprawia informacje dotyczące planów, by zapewnić jego prawidłowość. 

Zbiory danych są zgodne ze specyfikacją i wymaganiami rozporządzenia, czyli normami 

prawnymi, których dotyczą.   

W kwestii kosztów, Skarżącą sugerowała, że koszt jest 2,5 tys. zł, a z danych udostępnionych 

wynika, iż Gmina płaci dużo mniej tj. 1.537,50 zł rocznie.  

Zdaniem Komisji bezcelowa zatem wydaje się zmiana dostarczyciela sytemu. 

Ostatni zarzut dotyczył ograniczania przez Gminę dostępu do informacji publicznej – do bazy 

danych przestrzennych. Jednak po analizie nie znalazło to potwierdzenia w dokumentacji i w 



stanie faktycznym gdyż zbiory te są udostępniane bez ograniczeń i bez żadnych kosztów, a 

ich pozyskanie nie wymaga interakcji fizycznej, gdyż dostępne jest przez Internet. Adres tej 

usługi jest publicznie dostępny i opublikowany. 

Radny podsumował swoje wyjaśnienia stwierdzeniem, że Wójt Gminy Cielądz zapewnia 

prawidłowy i kompletny dostęp do danych, zgodnie z obowiązującymi przepisami i żaden z 

zarzutów podniesionych w skardze nie został potwierdzony. Wobec powyższego Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji mając na uwdze poczynione ustalenia, rekomenduje Radzie 

Gminy Cielądz podjęcie uchwały, w przedmiocie rozpatrzenia niniejszej skargi jako 

bezzasadnej. 

Przewodnicząca podziękowała radnemu Przemysławowi Jędrzejczakowi                                    

za przedstawienie projektu uchwały.  

W związku z tym, ze do projektu uchwały zapytań nie zgłoszono zapytań, poprosiła 

Wiceprzewodniczącego Michała Trzcińskiego o odczytanie projektu uchwały. 

Następnie Przewodnicząca stwierdziła kworum i odbyło się głosowanie nad przyjęciem 

uchwały. Uchwała została podjęta 13. głosami „za”. Uchwała Nr XXXVII/258/22 oraz 

imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 11.  

 Kolejny temat obrad Rady Gminy dotyczył podjęcia uchwały w sprawie przekazania 

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Łodzi    skargi na uchwałę Nr XXX/214/22 

Rady Gminy Cielądz z dnia 31 marca 2022 r. w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Cielądz 

w 2022 roku. 

Projekt uchwały przedstawiła Bogusława Kobacka. Oznajmiła, iż w dniu 13 grudnia wpłynęła 

do Urzędu Gminy - do Rady Gminy skarga Wojewody Łódzkiego na uchwałę Rady Gminy, 

która była podjęta 31 marca br. w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi. 

Skarga skierowana jest do WSA w Łodzi , ale zgodnie przepisami skargę wnosi się z 

pośrednictwem organu, którego skarga dotyczy. Dlatego też musi być ten temat przedmiotem 

obrad Rady Gminy. W skardze główny zarzut przedstawiony przez Wojewodę dotyczył 

opieki nad wolno żyjącymi kotami. Wojewoda zarzucał brak wskazania konkretnego sposobu 

w tym zakresie, miejsc opieki, miejsc gdzie przebywają koty, zaniechanie brak ustaleń o 

częstotliwości dokarmiania tych zwierząt oraz brak zakupu karmy. W przygotowanej 

odpowiedzi na skargę jest propozycja, aby tę skargę oddalić. Gmina Cielądz jest bowiem 

gminą wiejską i zd  

 



Zapytań do przedstawionego tematu nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady Małgorzata 

Rosa oznajmiła, iż projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez poszczególne 

komisje. Następnie o odczytanie projekt uchwały poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady 

Michała Gacę.  Po odczytaniu uchwały Przewodnicząca stwierdziła kworum i odbyło się 

głosowanie nad przyjęciem uchwały. Uchwała została podjęta 13. głosami „za”. Uchwała Nr 

XXXVII/259/22 i imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 12.  

Kolejny punkt sesji dotyczył projektu uchwały w sprawie uchwały w sprawie przyjęcia 

na 2023 rok Programu współpracy Gminy Cielądz  z organizacjami pozarządowymi. 

Tematykę projektu uchwały przedstawiła Bogusława Kobacka.  Stwierdziła, że projekt 

tej uchwały też jest efektem korespondencji z Panem Wojewodą. Oznajmiła, iż 19 grudnia 

Urząd otrzymał zawiadomienie o wszczęciu postępowania w stosunku do Programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi . Nadzór Wojewody miał zastrzeżenia do 

niektórych zapisów tj. 

- zarzucił powtórzenie zapisów ustawowych  

- stwierdził, że w postanowieniach Programu dotyczących sposobu jego realizacji brak 

jest precyzyjnego określenia w tym temacie. 

Bogusława Kobacka poinformowała, ze elementy te zostały poprawione i przedkładany jest 

nowy Program do zatwierdzenia i jednocześnie  poprzedni – uchwalony 28 listopada będzie 

uchylony. 

Przewodnicząca obrad oznajmiła, iż projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 

przez poszczególne komisje na wczorajszym posiedzeniu. Do projektu uchwały zapytań nie 

zgłoszono i Przewodnicząca przystąpiła do odczytania projektu uchwały. Następnie 

stwierdziła kworum tj. 13 radnych, następnie odbyło się głosowanie nad przyjęciem uchwały. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – 13. głosami „za”. Uchwała Nr XXXVII/260/22 oraz 

imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 13. 

 Kolejny punkt dotyczył informacji o pracy Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym                

i wykonania uchwał Rady Gminy.   

Wójt Gminy Paweł Królak oznajmił, iż: 

- ostatnie odśnieżanie kosztowało Gminę ok. 20 tys. zł i w tym roku budżetowym 

będzie jeszcze rozliczone 

-  realizowana jest wymiana oświetlenia ulicznego 

- rozliczone zostały i zapłacone faktury za wykonanie dróg z programów rządowych. 



Punkt 14.  

W wolnych wnioskach Przewodnicząca Rady poinformowała o następujących sprawach: 

 – szczególnie sołtysów (radni zostali zapoznani o tym na posiedzeniu komisji) - iż do Urzędu 

Gminy wpłynęła informacja z ARiMR Biura Powiatowego w Rawie Mazowieckiej, by 

przypomnieć rolnikom, którzy posiadają w swoich gospodarstwach świnie, że są zobowiązani 

w terminie do 30 grudnia, poinformować Biuro Powiatowe o liczebności tych świń; 

- poinformowała o wpłynięciu życzeń od parlamentarzystów oraz od P. Ewy Wendrowskiej – 

radnej Sejmiku Województwa Łódzkiego.  

Punkt 15.  

 Na powyższym wyczerpany został porządek obrad. Przewodnicząca Rady Gminy  

Małgorzata Rosa zamknęła obrady XXXVII sesji Rady Gminy Cielądz. Na powyższym 

protokół zakończono.  

              Przewodnicząca Rady Gminy 

Protokołowała                                                                                      Małgorzata Rosa 

Bogusława Kobacka 


